
Rada Gminy Ostróda 
Sesja Rady Gminy 

Protokół nr IX/2024 
                       z obrad IX Sesji Rady Gminy Ostróda,  
          w kadencji  2024-2029  z dnia 2 października 2024 r. godz. 1100  
                           w sali 401 Urzędu Gminy Ostróda 

Dnia 2 października 2024 r. o godz. 1100 odbyła się IX Sesja Rady Gminy Ostróda w kadencji  
2024-2029. 

Obecnych na sesji było 14 radnych, zgodnie z załączoną listą obecności, która stanowi 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu, nieobecny Tomasz Klimecki. 

Ponadto w sesji uczestniczyli : 
- Zastępca Wójta Gminy Ostróda Pan Grzegorz Kastrau, 
- Skarbnik Gminy Pani Anna Płecha, 
- Radca Prawny Katarzyna Borowska, 
oraz sołtysi z terenu gminy Ostróda, zgodnie z listą obecności, która stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 

Ad 1. Otwarcie sesji. 
 
Przewodniczący Rady Pan Marek Husar otworzył obrady IX Sesji Rady Gminy Ostróda. 

W sesji uczestniczy 14 radnych co stanowi quorum, przy którym może obradować i 
podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy. 

W dalszej części Pan Marek Husar Przewodniczący Rady odczytała klauzulę w sprawie 
ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem danych osobowych tak zwanym 
RODO. 

Następnie Przewodniczący Rady powitał obecnych na sesji gości, sołtysów oraz radnych. 

Na Sekretarza obrad Przewodniczący Rady powołał Wiceprzewodniczącą Rady radną 
Barbarę Stabińską. 

Radna Barbara Stabińska wyraziła zgodę. 

Następnie Przewodniczący Rady złożył wniosek o nie czytanie podstaw prawnych w 
przygotowanych projektach uchwał. 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek o nie czytanie podstaw prawnych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 



Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Dominik Serafin, 
Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
NIEOBECNI (1) 
Tomasz Klimecki 
 
Rada jednogłośnie przyjęła zgłoszony wniosek. 

Radni otrzymali porządek obrad wraz z materiałami sesyjnymi. Przewodniczący Rady 
zapytał, czy są uwagi do porządku obrad. 

W tym punkcie radna Elżbieta Chmura złożyła wniosek o zdjęcie z porządku obrad pkt. 9 tj.  

Projekt uchwały w sprawie miejscowego planu gospodarowania przestrzennego dla obszaru 
działek położonych w obrębie Tyrowo, gmina Ostróda. 

Głosowano w sprawie: 
Wniosek o zdjęcie z porządku obrad sesji Rady Gminy punktu 9.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (12) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Marcin Jabłonowski, Dominik Serafin, Barbara Stabińska, 
Dariusz Szymanek, Krzysztof Wroński 
PRZECIW (2) 
Mariusz Ignatjuk, Łukasz Wolf 
NIEOBECNI (1) 
Tomasz Klimecki 
 
W dalszej części Pan Grzegorz Kastrau Zastępca Wójta złożył wniosek o wprowadzenie 
dwóch projektów uchwał, przedstawiając krótkie uzasadnienie: 
1). Projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu 
partnerskiego w ramach Polsko-Szwajcarskiego Programu Rozwoju Miast finansowanego 
Drugiej Edycji Szwajcarskiej Pomocy Finansowej dla wybranych państw członkowskich Unii 
Europejskiej, 
2). Projektu uchwały w sprawie złożenia wniosku i przyjęcia do realizacji przez Gminę 
Ostróda przedsięwzięcia współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach 
Programu Priorytetowego "Wymiana Źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej 
szkół". 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek Wójta o wprowadzenie zmiany do porządku obrad, tj. Projektu uchwały w sprawie 
wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu partnerskiego w ramach Polsko-
Szwajcarskiego Programu Rozwoju Miast finansowanego Drugiej Edycji Szwajcarskiej 
Pomocy Finansowej dla wybranych państw członkowskich Unii Europejskiej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 



 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Dominik Serafin, 
Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
NIEOBECNI (1) 
Tomasz Klimecki 
 
Głosowano w sprawie: 
Wniosek Wójta Gminy o wprowadzenie zmian do porządku obrad, tj. Projektu uchwały w 
sprawie złożenia wniosku i przyjęcia do realizacji przez Gminę Ostróda przedsięwzięcia 
współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu Priorytetopwego 
"Wymiana Źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół"..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Dominik Serafin, 
Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
NIEOBECNI (1)Tomasz Klimecki 
 
Porządek obrad po zmianach przedstawia się w następujący sposób: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokołów z obrad VII i VIII Sesji Rady Gminy. 
3. Sprawozdanie Zastępcy Wójta z pracy w okresie między sesjami. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na 

lata 2024 – 2038. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Ostróda na 2024 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i 

podatku od nieruchomości oraz ustalenia wynagrodzenia. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 

należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Ostróda 
lub jej jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej, a 
także wskazania organu uprawnionego do ich udzielania.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
terenu usług turystyki w miejscowości Ruś Mała, gmina Ostróda. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru uzupełniającego ławnika do Sądu Rejonowego w 
Ostródzie na kadencję 2024-2027. 

10. Projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu 
partnerskiego w ramach Polsko-Szwajcarskiego Programu Rozwoju Miast finansowanego 
Drugiej Edycji Szwajcarskiej Pomocy Finansowej dla wybranych państw członkowskich 
Unii Europejskiej. 

11. Projektu uchwały w sprawie złożenia wniosku i przyjęcia do realizacji przez Gminę Ostróda 
przedsięwzięcia współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu 
Priorytetowego "Wymiana Źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół". 

12. Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 
13. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 



14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zamknięcie obrad sesji Rady Gminy. 

Ad. 2.  
Przyjęcie protokołów z obrad VII i VIII Sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z obrad VII Sesji był wyłożony do wglądu. 
Uwag do protokołu z obrad VII Sesji nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołów z obrad VII Sesji Rady Gminy. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Dominik Serafin, 
Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
NIEOBECNI (1)Tomasz Klimecki 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że protokół z obrad VIII Sesji był wyłożony do wglądu. 
Uwag do protokołu z obrad VIII Sesji nie zgłoszono. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołów z obrad VIII Sesji Rady Gminy.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Dominik Serafin, 
Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
NIEOBECNI (1)Tomasz Klimecki 
 
Ad. 3.  
Sprawozdanie Zastępcy Wójta z pracy w okresie między sesjami, przedstawił Pan Grzegorz 
Kastrau Zastępca Wójta Gminy Ostróda. 
 
Uwag nie zgłoszono. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad. 4.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na 
lata 2024 – 2038. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusje w tym punkcie. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję w tym punkcie. 



Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na 
lata 2024 – 2038.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Dominik Serafin, 
Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
NIEOBECNI (1)Tomasz Klimecki 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem. 
Uchwała Nr IX/47/2024  Rady Gminy Ostróda z dnia 2 października 2024 r. w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostróda na lata 2024 – 2038, stanowi 
załącznik nr 4  do protokołu. 
 
Ad. 5.  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Ostróda na 2024 rok. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusje w tym punkcie. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję w tym punkcie. 

Pan Marek Husar odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Ostróda na 2024 rok. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Dominik Serafin, 
Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
NIEOBECNI (1) Tomasz Klimecki 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem. 
Uchwała Nr IX/48/2024  Rady Gminy Ostróda z dnia 2 października 2024 r. w sprawie 
zmian w budżecie gminy Ostróda na 2024 rok , stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
 
Ad. 6.  
Podjęcie uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i 
podatku od nieruchomości oraz ustalenia wynagrodzenia. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusje w tym punkcie. 



Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję w tym punkcie. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i 
podatku od nieruchomości oraz ustalenia wynagrodzenia. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Dominik Serafin, 
Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
NIEOBECNI (1) Tomasz Klimecki 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem. 
Uchwała Nr IX/49/2024  Rady Gminy Ostróda z dnia 2 października 2024 r. w sprawie 
poboru w drodze inkasa podatku rolnego, podatku leśnego i podatku od nieruchomości oraz 
ustalenia wynagrodzenia, stanowi załącznik nr  6 do protokołu. 
 
Ad.7.  
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 
należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Ostróda lub 
jej jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej, a także 
wskazania organu uprawnionego do ich udzielania. 
 
Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o odczytanie § 1 i § 11. 
Rada na powyższe jednogłośnie wyraziła zgodę. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusje w tym punkcie. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję w tym punkcie. 

Przewodniczący Rady odczytał wnioskowane zapisy projektu uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie 
należności pieniężnych o charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Ostróda lub 
jej jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej, a także 
wskazania organu uprawnionego do ich udzielania.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (11)Kinga Balcerzak, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, Grzegorz Furtak, 



Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Dominik Serafin, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, 
Krzysztof Wroński 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)Andrzej Bartnicki, Marcin Jabłonowski, Barbara Stabińska 
NIEOBECNI (1)Tomasz Klimecki 
 
Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem. 
Uchwała Nr IX/50/2024  Rady Gminy Ostróda z dnia 2 października 2024 r. w sprawie 
określenia zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych o 
charakterze cywilnoprawnym przypadających Gminie Ostróda lub jej jednostkom 
organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej, a także wskazania 
organu uprawnionego do ich udzielania, stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad. 8.  
Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
usług turystyki w miejscowości Ruś Mała, gmina Ostróda. 
 
Pan Marek Husar wnioskował o odczytanie § 1 ust. 1 i § 16 projektu uchwały. 
Rada na powyższe jednogłośnie wyraziła zgodę. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusje w tym punkcie. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusję w tym punkcie. 

Przewodniczący Rady odczytał wnioskowane zapisy projektu uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu 
usług turystyki w miejscowości Ruś Mała, gmina Ostróda.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Dominik Serafin, 
Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
NIEOBECNI (1)Tomasz Klimecki 

Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem. 
Uchwała Nr IX/51/2024  Rady Gminy Ostróda z dnia 2 października 2024 r. w sprawie 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla terenu usług turystyki w 
miejscowości Ruś Mała, gmina Ostróda, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
Ad. 9.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru uzupełniającego ławnika do Sądu Rejonowego w 
Ostródzie na kadencję 2024-2027. 
 
Przewodnicząca Zespołu Radna Barbara Stabińska odczytała opinię zespołu kandydata na 
ławnika w wyborach uzupełniających na kadencję 2024-2027 z dnia 30 września 2024 r. 



Do składu Komisji Skrutacyjnej  zgłoszono następujących kandydatów  (Komisja 3 osobowa) 

1. Grzegorz Furtak – Przewodniczący Komisji, 
2. Krzysztof Wroński – Członek Komisji, 
3. Kinga Balcerzak – Członek Komisji. 
 
Głosowano w sprawie: 
Głosowanie nad powołaniem składu Komisji Skrutacyjnej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta 
Czossek, Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, 
Dominik Serafin, Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof 
Wroński NIEOBECNI (1)Tomasz Klimecki 

Rada Gminy jednogłośnie powołała skład Komisji Skrutacyjnej. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej przedstawił informacje o sposobie głosowania w 
wyborach na ławników do Sądu Rejonowego w Ostródzie. 
 

Następnie wyczytywani z  listy radni podchodzili do komisji, odbierali kartę do głosowania i 
korzystając z tajności parawanu wrzucali oddane głosy do urny. 

Po krótkiej 2 minutowej przerwie Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Grzegorz Furtak 
odczytał protokół z ustalenia wyników głosowania tajnego w wyborach uzupełniających 
ławnika do Sądu Rejonowego w Ostródzie. 
Protokół Komisji Skrutacyjnej, stanowi załącznik nr 9 do protokołu.| 
Karty do głosowania, stanowią załącznik nr 10 do protokołu. 

Na ławnika w wyborach uzupełniających na kadencję 2024-2027 do Sądu Rejonowego  
w Ostródzie do orzekania w sprawach z zakresu prawa pracy wybrano kandydaturę: 
- Magdalena Ewelina Sadowska  

Następnie Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyboru uzupełniającego ławnika do Sądu Rejonowego w 
Ostródzie na kadencję 2024-2027. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Radny dokonuje wyboru poprzez postawienie przy nazwisku kandydata znaku „x” w kratce obok wyrazu 
„TAK” opowiadając się w ten sposób za wyborem, lub w kratce obok wyrazu „NIE” opowiadając się w 
ten sposób przeciwko wyborowi tego kandydata na ławnika, albo w kratce obok skrótu „WST” (wstrzymał 
się).  
Głos jest nieważny, jeśli głosujący nie postawił znaku „x” w żadnej z kratek przy nazwisku kandydata 
lub gdy postawił znak „x” w więcej niż jednej kratce przy nazwisku kandydata.   
 



 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Dominik Serafin, 
Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
NIEOBECNI (1)Tomasz Klimecki 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem. 
Uchwała Nr IX/52/2024  Rady Gminy Ostróda z dnia 2 października 2024 r. w sprawie 
wyboru uzupełniającego ławnika do Sądu Rejonowego w Ostródzie na kadencję 2024-2027, 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.11.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu 
partnerskiego w ramach Polsko-Szwajcarskiego Programu Rozwoju Miast finansowanego 
Drugiej Edycji Szwajcarskiej Pomocy Finansowej dla wybranych państw członkowskich Unii 
Europejskiej. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję w tym punkcie. 

Radny Andrzej Bartnicki odnosząc się do zapisu w projekcie uchwały zapytał, czy umowa 
została już sporządzona. 

Pan Grzegorz Kastrau Zastępca Wójta odpowiedział, że umowa nie jest sporządzona, jednak 
według intencji można zgłaszać wnioski do miasta razem z powiatem. 

Więcej zapytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusje w tym temacie. 

Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu 
partnerskiego w ramach Polsko-Szwajcarskiego Programu Rozwoju Miast finansowanego 
Drugiej Edycji Szwajcarskiej Pomocy Finansowej dla wybranych państw członkowskich Unii 
Europejskiej. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Dominik Serafin, 
Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
NIEOBECNI (1) Tomasz Klimecki 
 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem. 
Uchwała Nr IX/53/2024  Rady Gminy Ostróda z dnia 2 października 2024 r. w sprawie 



wyrażenia woli przystąpienia do realizacji projektu partnerskiego w ramach Polsko-
Szwajcarskiego Programu Rozwoju Miast finansowanego Drugiej Edycji Szwajcarskiej 
Pomocy Finansowej dla wybranych państw członkowskich Unii Europejskiej, stanowi 
załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad. 12.  
Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku i przyjęcia do realizacji przez Gminę Ostróda 
przedsięwzięcia współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu 
Priorytetowego "Wymiana Źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół". 
 
Przewodniczący Rady zapytał, czy jest tu dofinansowanie w 100%. 

Pan Grzegorz Kastrau potwierdził na powyższe zapytanie. 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
Uwag nie zgłoszono. 
Przewodniczący Rady zamknął dyskusje w tym punkcie. 
 
Głosowano w sprawie: 
Podjęcie uchwały w sprawie złożenia wniosku i przyjęcia do realizacji przez Gminę Ostróda 
przedsięwzięcia współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu 
Priorytetowego "Wymiana Źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół". 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Kinga Balcerzak, Andrzej Bartnicki, Witold Bojar, Elżbieta Chmura, Wioletta Czossek, 
Grzegorz Furtak, Marek Husar, Mariusz Ignatjuk, Marcin Jabłonowski, Dominik Serafin, 
Barbara Stabińska, Dariusz Szymanek, Łukasz Wolf, Krzysztof Wroński 
NIEOBECNI (1)Tomasz Klimecki 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę zgodnie z przedstawionym projektem. 
Uchwała Nr IX/54/2024  Rady Gminy Ostróda z dnia 2 października 2024 r. w sprawie 
złożenia wniosku i przyjęcia do realizacji przez Gminę Ostróda przedsięwzięcia 
współfinansowanego ze środków Unii Europejskiej w ramach Programu Priorytetowego 
"Wymiana Źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół", stanowi załącznik nr 
13 do protokołu. 
 
Ad.13.  
Interpelacje i zapytania radnych i sołtysów. 
 
Sołtys sołectwa Lubajny Iwona Podolska Banasiuk zapytała, kto zarządza i odpowiada za 
świetlicę w m. Lubajny.  Aktualnie każdy kto chce to korzysta, nikt z niczego nie rozlicza. 
Sołtys pytała co w sytuacji, gdy coś jest nie tak, kogo za to rozliczać. 

Przewodniczący Rady prosiła Pana Wójta o przybycie odpowiedniej osoby, która zajmuje się 
świetlicami. 

Pan Grzegorz Kastrau prosił, aby sprawę tę wyjaśnić po sesji z pracownikiem. 



Pan Marek Husar stwierdził, że słyszał, że klucz jest ogólnodostępny, co może być problem z 
posprzątaniem za skorzystanie ze świetlicy. 

Sołtys sołectwa Szafranki Agnieszka Włodarczyk zgłosiła problem pochówku na cmentarzu, 
ponieważ mieszkańcy gminy są nierówno traktowania z mieszkańcami miasta. Mieszkaniec 
gminy ponosi koszty 150% wartości grobu kierując się tym, że gmina nie dokłada do wywozu 
nieczystości. Dalej zapytała, czy płacąc 150% więcej, gmina coś z tego korzysta. Prosiła, aby 
podjąć działania o lepsze traktowanie mieszkańców gminy. 

Pan Grzegorz Kastrau zapewnił, że będzie rozmawiał z odpowiednimi osobami, żeby 
rozstrzygnąć kwestie. Gmina Ostróda jest otwarta co do lokalizacji przyszłych cmentarzy 
Aktualnie miasto Ostróda ma 3 lata, żeby uregulować stosunek pochówku. Obecni gmina 
reaktywuje stare, przedwojenne cmentarze był Idzbark, Turznica w przyszłości Zwierzewo, 
Lubajny. 

Radna Barbara Stabińska zapytała, czy została powołana komisja do przydziału mieszkań w 
Tyrowie i czy będą naprawiane drogi gruntowe w tym roku. 

Pan Grzegorz Kastrau wyjaśnił, że termin odbioru mieszkań komunalnych jest do listopada. 
Wszystko idzie ku dobremu, zabiegi pielęgnacyjne są jeszcze do wykonania. Na przełomie 
października i listopada będziemy wspólnie powoływać komisje. Pan Kastrau dodał, że nie 
wyobraża sobie komisji bez udziału radnych, jak i pracowników GOPS. Odnosząc się do 
remontu dróg Pan Kastrau powiedział, że nie można oszczędzać na bezpieczeństwie 
mieszkańców, to co będzie można zrobić na pewno będzie wykonane na tyle na ile finanse 
pozwolą. 

Radna Barbara Stabińska widzi dużą potrzebę remontu drogi w Starych Jabłonkach. 

Pan Grzegorz Kastrau wyjaśnił, że droga nie jest tak tragiczna, jednak ze względu na 
niepełnosprawność osoby korzystającej, ważne jest, żeby zrobić ją na lepsze. 

Radny Łukasz Wolf nadmienił, że skoro mieszkańcy gminy płaca 150% w mieście, a w 
odwrotną stronę to nie działa. U nas bez względu na miejsce zamieszkania opłata jest stała, 
również dla mieszkańców miasta, korzystających z pochówku na terenie gminy. Radny prosił 
o wystąpienie do Burmistrza o właściwe potraktowanie mieszkańców gminy Ostróda. 

Zastępca Wójta powiedział, że jest to oczywiste. 

Pani Iwona Podolska Banasiuk sołtys sołectwa Lubajny zapytała, czy przy inwentaryzacji 
można pooznaczać mienie sołectwa, ponieważ miała problem z identyfikacją środków 
trwałych i wyposażenia. Doszło do takiej sytuacji, że w sierpniu sprzęt został zutylizowany,  
w grudniu na inwentaryzacji był, w maju był użytkowany a na przekazaniu go nie było.  

Przewodniczący Rady potwierdził, że taka informacja była przekazana na komisji, że w maju 
był użytkowany a w sierpniu zutylizowany, czyli rok po zutylizowaniu sprzęt był 
użytkowany. 

Pan Grzegorz Kastrau stwierdził, że dobrą praktyką sołectwa jest oznakowanie sprzętu, który 
jest na stanie. Jeśli chodzi o likwidację sprzętu, to powinno to być w uzgodnieniu z 
pracownikami  urzędu gminy. 



Przewodniczący Rady zapytał, czy jest powołana do tego komisja. 

Z sali słychać głosy sołtysów, że komisja jest powołana. 

Pan Husar : „czyli w tym przypadku też”. 

Pan Husar dalej: „chodzi o to, że likwidacja sprzętu nastąpiła w roku 2023 a w protokole 
grudniu 2023 r. sprzęt figuruje, więc pytam jak to jest, bo dotyczy to mienia gminy w 
sołectwie Lubajny”. Dalej Przewodniczący Rady nadmieniła, że w ramach bezpieczeństwa na 
drodze w Międzylesiu wnioskował o postawienie znaku B-35, otrzymał odpowiedź, że gmina 
nie postawi znaku bo koszt opiewa na kwotę 3 tys.  Pan Husar powiedział, karetka nie może 
dojechać do mieszkańców gdyż po obu stronach ulicy stoją samochody. Przewodniczący 
Rady liczy, że w ramach bezpieczeństwa ten znak w krótkim czasie zostanie ustawiony. 

Pani Joanna Filipowiak, zapytała czy będzie zorganizowany jakiś transport dla powodzian, 
ponieważ jest duże zainteresowanie pomocą rolników z gminy Ostróda.,  

Pan Grzegorz Kastrau wyjaśnił, że w tym temacie prowadzone są uzgodnienia i organizowany 
efektywny transport w kierunki gminy Kłodzko, zarówno dla mieszkańców jak i rolników. 

Radny Grzegorz Furtak nadmienił, że wielokrotnie zgłaszał postawienie znaku m. Prusowo, 
gdyż karetka błądzi nie znając kierunku, co przedłuża się w czasie. Proszę o informacje, czy 
będzie to zrealizowane. Pan Furtak widzi również potrzebę remontu dróg w Ornowie, dodał 
że ze względu na zły stan drogi, śmieci są nieodbierane od mieszkańców. Chciałby wiedzieć, 
czy w tym roku będzie wykonany remont. 

Pan Grzegorz Kastrau przypomniał, że na remont tego odcinka został złożony wniosek do 
funduszu remontu dróg, czekamy na weryfikacje. Jeżeli będzie możliwość to zostanie 
wykonane razem z oznakowaniem na Prusowo. 

Sołtys sołectwa Rudno Szymon Woźniak przypomniał ponownie o wniosku zgłoszonym na 
poprzedniej sesji, dotyczącym niebezpiecznego skrzyżowania na drodze nr 15 z drogą 
Nastajki-Smykowo. Dalej zapytał, czy zostały poczynione jakieś kroki z GDDKiA. 

Pan Grzegorz Kastrau odpowiedział, że w tej sprawie zostało niezwłocznie złożone pismo do 
Zarządu GDDKiA i oczekuje się na odpowiedź. 

Sołtys sołectwa Reszki Władysław Wysocki zapytał co z oponami. 

Pan Marek Husar wyjaśnił, że otrzymał informację ze Związku Gmin, że ta akcja może 
kosztować koło 20 tys. na chwilę obecną nie ma na to środków, dlatego akcja została 
przesunięta na XI i XII. Temat osobiście monitoruję, KOMA oczekuje na zielone światło. Na 
terenie miasta było to ok. 10 ton a koszt ok. 21 tys.  

Radny Łukasz Wolf przypomniał, że nadal istnieje nieodpłatna możliwość dostarczenia 
indywidualnie opon. Każdy płatnik na jeden adres może rocznie oddać dwa komplety opon., 
tj. 8 sztuk. 

Radny Andrzej Bartnicki zapytał jak wygląda niwelacja przykrego zapachu na ul. Świetlińska 
-Widok. 



Pan Grzegorz Kastrau wyjaśnił, że ZOK zakupił nowy wkład węglowy, który zostanie 
wymieniony i będzie ustawiony wyższy komin.  

Ad.14.  
Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że na poprzedniej sesji zostały zgłoszone dwie 
interpelacje, odpowiedzi udzielono wnioskodawcy. Ponadto, odpowiedzi są dostępne na 
stronie w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Ostróda w zakładce : Odpowiedzi 
na interpelacje 

Ad.15.  
Wolne wnioski i informacje. 
 
Radny Andrzej Bartnicki powiedział, że na stronie w BIP w Zarządzeniu nr 124/2024 r. w 
sprawie powołania Komisji Architektoniczo-Urbanistycznej brakuje załączników, warto, żeby 
były dostępne dla mieszkańców. Ponadto radny uważa, że gmina nie powinna płacić 20 tys. 
za odbiór opon, ponieważ Związek ma obowiązek też odbierać w ramach zbiórki mobilnej i 
nie trzeba organizować akcji. 

Radna Barbara Stabińska zapytała, czy wiadome już coś jest w sprawie wykonania 
bezpiecznego przejścia dla pieszych pomiędzy Starymi Jabłonkami a Kątnem. 

Pan Grzegorz Kastrau wyjaśnił, że projekt został ponowiony do Zarządu GDDKiA , obecnie 
uzupełniana jest dokumentacja nadająca nr drogi publicznej na odcinku Kątna. Jest akceptacja 
na wykonanie bezpiecznego przejścia. 

Przewodniczący Rady prosił Skarbnika Gminy o wyjaśnienie kwestii w przypadku, gdy 
wpłynie wniosek o podział funduszu sołeckiego z przewyższająca kwotą. 

Pani Anna Płecha stwierdził, że sołtys i radni składają oprócz funduszu sołeckiego dodatkowe 
wnioski do budżetu o różne rzeczy do sołectwa, np. 50 tys. na plac zabaw i stwierdziła, że 
raczej dodatkowe wnioski nie będą uwzględniane.  Skarbnik prosiła, aby w ramach funduszu 
sołeckiego sołectwo planowało wydatki tylko takie, które są zadaniem własnym gminy. 
Następnie Pani Płecha poinformowała, że w przypadku przekraczającej kwoty wniosek będzie 
odrzucony, ponieważ przewyższa kwotę środków. Dalej wyjaśniła, że Rada Gminy może 
zwiększyć środki ponad wysokość obliczoną według ustawy, ale musi do końca czerwca roku 
poprzedzającego podjąć uchwałę. Ponadto nadmieniła, że inwestycje muszą być prowadzone 
na majątku gminy. 

Pan Marek Husar zapytał, czy świetlica w Lubajnach jest obiektem będącym własnością 
gminy. 

Pan Grzegorz Kastrau stwierdził, że do końca umowy. 

Radny Marcin Jabłonowski nadmienił, że już trzeci raz przeznacza sołectwo dość pokaźna 
kwotę na zakup zabawek na plac zabaw przy przedszkolu gminnym. Obecni zabawki zostały 
zlikwidowane, planuje się zrobić plac zabaw nowy, wspólny do korzystania przez dzieci z 
przedszkola i mieszkańców. Radny powiedział, że chciałby żeby zostało to zrealizowane i 
prosił aby została potwierdzona przez pracownika lokalizacja. 



Radna Barbara Stabińska nadmieniła, że co roku sołectwo Stare Jabłonki przeznacza środki 
na doposażenie straży. Zdaniem radnej takie środki powinno przeznaczać każde sołectwo, 
mimo braku jednostki w sołectwie. 

Pani Małgorzata Czerwonka sołtys sołectwa Lubajny w odpowiedzi na postulat radnej B. 
Stabińskiej, stwierdziła, że sołectwo Lichtajny co roku przeznacza środki na ogólnodostępną 
plażę, gdzie korzystają inni mieszkańcy. 

Radny Andrzej Bartnicki stwierdził, że wiele dróg na terenie Kajkowa, np. ul. Świetlińska i 
ul. Henrykowska jest własnością starostwa powiatowego, w takim przypadku mieszkańcy 
nigdy nie mogliby mieć światła. Zawsze ta tradycja była, że doświetlane były miejsca przy 
ulicach, drogach powiatowych. Ponadto, w nawiązaniu do wypowiedzi radnej Barbary 
Stabińskiej, Pan Bartnicki powiedział, że w budżecie jest odpowiedni paragraf, który 
przewiduje pieniądze na OSP i zebranie sołeckie decyduje na co będą przekazane pieniądze. 
Radny wspomniał, że wiele zadań z funduszu sołeckiego było realizowanych we współpracy, 
korzystając z różnych projektów, część środków zabezpieczało sołectwo, część gmina. Radny 
uważa, że powinno być tak dalej realizowane i podał przykład schroniska dla zwierząt. Gmina 
przyjęła w budżecie 600 tys., obecnie kosztuje samorząd 900 tys., w ciągu roku dołożono 300 
tys. co przewyższyło założenia. Radny Bartnicki stwierdził, że chciałby znać jasne zasady od 
początku do końca. Nie może być tak, że wnioski zostały złożone a teraz będą 
kwestionowane, gdyż tam mieszkają nasi mieszkańcy. 

Sołtys sołectwa Rudno Szymon Woźniak, zapytał Panią Skarbnik, czy w takim przypadku 
sołectwo nie ma co liczyć na dołożenie środków z budżetu gminy do danej inwestycji. 

Pani Anna Płecha na powyższe potwierdziła. 

Dalej Pan Szymon Woźniak odnosząc się do trafnej odpowiedzi Pani Małgorzaty Czerwonka 
sołtys sołectwa Lichtajny, powiedział, że przez Rudno, Brzydowo podczas organizowanego 
rajdu rowerowego na Górę Dylewską wiele gości wraca prze wspomniane miejscowości 
korzystając z placu zabaw, wiaty zwiedzając cmentarz i zakład w Rudnie. 

Więcej wniosków nie zgłoszono. 
 
Ad. 16.  
Zamknięcie obrad sesji Rady Gminy. 
 
W wyniku wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Marek Husar zamknął IX 
Sesję Rady Gminy Ostróda o godz. 12:36. 
 
Na tym protokół zakończono. 

  

 

Przygotował(a): Administrator Systemu  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


